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Óvodája, iskolája működtetéséről a szegedi 
kistérséghez tartozó települések kétharma-
da lemondott. így szeptemberre megszü-
letik a megye legnagyobb oktatási intéz-
ménye, mely 18 tagóvodát és tagiskolát 
foglal magába, háromezernél is több gyerek 
képzését irányítja. Az országban példátlan 
megoldásra nálunk négy falu önkormány-
zata mondott nemet. 

Deszk, Dóc, Kübekháza, Sándorfalva, Szaty-
maz, Szeged, Tiszasziget, Újszentiván vesz 
részt a Szegedi Kistérségi Közoktatási Intéz-
mény létrehozásában. Az elmúlt egy hónap-
ban a Szeged központú kistérség 12 települé-
sének kétharmadában döntött úgy az önkor-
mányzati képviselő-testület, hogy átadja ok-
tatási intézményének fenntartói jogát - tud-
tuk meg Ratkai Imrétől. A kistérség életét 
szervező közhasznú társaság ügyvezető igaz-
gatója a lépés jelentőségét számokkal is érzé-
keltette: nyolc óvoda, kilenc általános iskola 
és egy gimnázium egyesül, az így megszülető 
Szegedi Kistérségi Közoktatási Intézménybe 

összesen 3237 gyerek képzéséről gondosko-
dik több mint 350 pedagógus. Létrejön az or-
szágban egyedülálló 12 osztályos iskola mo-
dellje. Az intézmény központja a szegedi Eöt-
vös gimnáziumban kap helyet, az igazgató 
személyéről április közepén döntenek. 

- A sándorfalvi képviselők több mint fele (8 
igennel, 4 nemmel és 2 tartózkodással) támo-
gatta a kistérségi társuláshoz való csatlakozást. 
Meggyőződésem, hogy a kisváros jövője szem-
pontjából jó döntés született - mondja a pol-
gármester. Kakas Béla reméli, Sándorfalva az 
oktatás terén Szeged melletti decentrummá 
válhat: 2008 szeptemberétől helyben is indul-
hat középiskolai osztály, azaz 12 osztályossá 
lesz a helyi képzési struktúra, nagyobb az esély, 
hogy lesz anyagi erő az intézménynek helyet 
adó új épület fölhúzására, így növekszik a kis-
város vonzereje. Elismeri: a helyi önkormány-
zatokat kényszerek is mozgatják. Például az, 
hogy idén országosan tíz, jövőre harmincmilli-
árd forintot von ki az állam a közoktatásból. 
De szerinte a társuláshoz csatlakozásával a 
kényszerből előnyt kovácsolt Sándorfalva. 

Ö N Á L L Ó K 

I H Algyő, Domaszék, Röszke, Z s o m b ó nemet mondott a 
„mamutiskolára". „ É p p idén egy évtizede annak, 
hogy a nagyközség visszaszerezte önállóságát nép-
s z a v a z á s eredményeként elvált Szegedtől, önállóan 
intézheti ügyeit, például fejlesztheti iskoláját" -
mondja Piri József. A polgármester szerint a képvi-
selők többsége így látta biztosiba a z óvoda Montes-
sori-programjának, iliebe a z iskolát jellemző kör-
nyezettudatos nevelésnek a fenntartását, a fiatalság 
helyben tartás át Miközben készülnek a z új iskola-
épület fölhúzására is, a kistérségi társulással válto-
zatlanul együttműködnek - például a pedagógiai 
szakszolgálat biztosításában. A döntést munkájuk 
elismerésének tekinti a z iskola igazgatója. Iván 

Zsuzsanna szerint érték a gyerekekkel való egyéni 
foglalkozás, a z ökoiskolai és napközis projektjük 
országos elismertsége, kiterjedt nemzetközi kap-
csolataik, a z önkormányzati támogatásnak köszön-
hető számítógépes szaktanterem és jó technikai föl-
szereltségük. 

Többletpénzt kapnak a többcélú kistérségi 
társulások akkor, ha oktatási intézményt tar-
tanak fenn, míg a települések e célra pántli-
kázott normatíváit megkurtította az állam. 
Ez az elsődleges oka a Szeged környéki kiste-
lepülések kistérségi közoktatási intézményt 
létrehozó döntésének. Ratkai Imre szerint az 
új intézmény több mint 120 millió forint 
többlettel számolhat. 

ÚJSZÁSZI ILONA 

K I S A L F Ö L D : 2-5 SULIS M O D E L L 
B Rossz jogi szabályozásról és politikai környezetről beszélnek G y ő r - M o s o n - S o p r o n megyében, ahol „ n e m 

ugranak be" a kistérségi kiegészítő normatíva trükkjének, mely a vidéket összezavarja, a településeket 
egymásnak ugrasztja. A z ottani 1 8 2 település többféle modell szerint is együttműködik, de iskolafenn-
tartásra általában két-három, legfeljebb öt közeli falu társul - tudtuk meg Turbók Bertalantól. A győri 
pedagógiai intézet igazgatója elmondta: a kistérséghez tartozó falvak intézményeinek a nagyváros egyes 
iskoláihoz való csatlakozásáról nincs döntés. 

Az új szolgáltató megelőzheti a népszavazást 

Botka: Oláh javaslata 
szerepel a kiírásban 
Oláh János szerint a polgármester, Botka László szerint a Fidesz 
frakcióvezetője vezeti félre a szegedieket az egészségügyi ellá-
tórendszer átadásával kapcsolatosan. Az ellenzéki párt helyi nép-
szavazás kiírását kezdeményezi az ügyben. 

E R V É N Y E S , E R E D M É N Y E S 
£ Akkor érvényes a népszavazás, ha a 

szavazásra jogosult választópolgár-
ok több mint fele voksolt, s akkor 
eredményes, ha a megjelentek több 
mint fele azonos szavazatot adott le. 

rosan tisztújítás lesz a Fideszben, 
s így akarja magára felhívni Orbán 
Viktor figyelmét. 

Húsz százalék kell 
A referendumról Mózes Ervin 

jegyző lapunknak elmondta: helyi 
népszavazást kezdeményezhet a 
képviselők egynegyede (11 tó), a 
közgyűlés bármelyik állandó bi-
zottsága, egy helyi társadalmi szer-
vezet vezetőtestülete vagy a válasz-
tópolgárok tíz százaléka. A tavaly 
októberi önkormányzati választás 
adatai szerint Szegeden 133 ezer 
szavazásra jogosult ember él. A 
fenti esetekben a közgyűlés dönt 
arról, hogy kiírja-e a népszavazást 
vagy sem. Ha a választópolgárok 
húsz százaléka kéri ezt, akkor kö-
telező kiírni. A feltett kérdést a 
jegyző hitelesíti. Erre 15 napja van, 
de ugyanennyit kell hagyni a jogor-
voslatra. Ha a kérdés jogilag elfo-
gadható, akkor 30 napig gyűjthetik 
az aláírásokat, amelyek hitelessé-
gét a helyi választási bizottság el-
lenőrzi. Erre 45 napja van a bizott-
ságnak, amit 30 nappal meghosz-
szabbíthat, ha például tételesen el-
lenőrzi az aláírásokat. 

Csütörtökön zárt ülésen döntött a 
városi közgyűlés arról, hogy nyil-
vános pályázaton választja ki azt a 
szolgáltatót, amely 2007. október 
elsejével átveszi a városi egészség-
ügyi intézmények feladatait. Az 
egészségügyi ellátási és vagyonke-
zelői jogot ellenérték fejében lehet 
megszerezni. Oláh János a köz-
gyűlés nyílt ülésén azt mondta, 
hogy a városvezetés félrevezeti a 
szegedieket és privatizációt készít 
elő az ügyben. A Fidesz frakcióve-
zetője módosító indítványában 
kérte: szerepeltessék a pályázati 
kiírásban, hogy a városi kór-
ház-rendelőintézetet működtető 
nyertes szervezetnek a szerződés 
teljes időtartama alatt a pályázatá-
ban megjelölt szervezeti formá-
ban kell ellátnia a feladatot, amit 
harmadik személynek nem adhat 
tovább. A javaslatban az is szere-
pelt, hogy ha a pályázaton nyertes 
szervezet gazdasági társasággá 
alakul át vagy megszűnik, akkor 
az eredeti állapotot kell helyreállí-
tani. Oláh szerint ha elfogadta 
volna a kormánykoalíció a javas-
latát, akkor biztosítékot látott vol-
na arra, hogy nem akarják privati-
zálni az ellátórendszert. így vi-
szont szerinte nincs garancia, 
ezért helyi népszavazás kiírását 
kezdeményezik az ügyben. 

„Botránykeltés a cél" 
- Oláh János tudatosan félreve-

zeti a szegedieket. A módosító in-
dítványát azért nem fogadtuk el, 
mert a pályázati kiírásban -
amelynek kidolgozásában párttár-
sa, Péter Szilveszter is részt vett -
szerepel, hogy a nyertes nem ad-
hatja tovább harmadik személy-
nek a feladatellátást és a vagyon-
kezelői jogot - hangsúlyozta Bot-
ka László. A polgármester az el-
lenzéki politikus „pályázaton 
nyertes szervezet gazdasági társa-
sággá alakul" kitételéről azt 
mondta: igaza lenne Oláhnak, ha 
például a Szegedi Tudományegye-
tem nyerné meg a pályázatot és 
betéti társasággá vagy kft.-vé ala-
kulna. Botka szerint Oláhnak 
csak a botránykeltés a célja. Sze-
rinte azért cirkuszol, mert hama-

Szükséges határidők 
Ha megvan a kellő számú iga-

zolt aláírás, akkor a polgármester 
a soros közgyűlésen bejelenti, 
hogy 30 napon belül döntenie kell 
a képviselő-testületnek a népsza-
vazás kiírásáról, amit 120 napon 
belül kell megtartani. Ha a refe-
rendum minden szereplője kitölti 
a jogszabályban rendelkezésére ál-
ló időt, akkor 285 nap múlva, év 
végén lehet népszavazás Szegeden 
a helyi egészségügyi ellátórend-
szerről, miközben október elsejé-
vel átveszi a városi kórház és ren-
delőintézet feladatait a pályázaton 
kiválasztott új szolgáltató. 

SZABÓ C. SZILÁRD 

Nyolc település tizennyolc oktatási intézménye egyesült 

Születőben a mamutiskola 

Az önállóságát tíz éve visszanyert Algyő ragaszkodik gyermekbarát ökoiskolájához Fotó: Karnok Csaba 

Deszk, Makó, Szentes és Szeged már szignálta a dokumentumot 

Záradékkal írták alá a szerződést 

Tovább 
lagzizunk 
CS. GÁT LÁSZLÓ 

Óriási siker a lapjaink szervezésében elindított lakodalmas zene-
karok fesztiválja. Ez nem szubjektív megállapítás, hiszen az állí-
tás tényeken alapul: mind a négy elődöntőre elővételben elkeltek 
a jegyek, telt ház előtt szerepelhettek a lakodalmakra specializá-
lódott együttesek. A döntőt - amelyet április 20-án rendezünk az 
újszegedi sportcsarnokban - szintén nagy várakozás előzi meg. 
A z elővételben kapható jegyek egyharmada már elfogyott! Ez 
már önmagában siker, amikor más vidéki koncertekre úgy kell 
lasszóval fogni a közönséget. 

Úgy látszik, a lakodalmas műfaj soha nem megy ki a divatból. 
Manapság meg, a retro korszakában talán még népszerűbb, mint 
valaha. Ez azért is lehet így, mert a legkülönbözőbb korosztályo-
kat megtalálja, széles rétegekhez szól a mai lakodalmas zene. Ki-
tűnt ez az elődöntőben szerepelt zenekarok repertoárjából is: a 
jól felépített műsorokban előadtak hallgató nótát, csárdást, ci-
gányzenét, a hatvanas-hetvenes évek slágereit, a bátrabbak meg-
próbálkoztak rappel is. Szem- és fültanúja voltam: az idősebb ge-
neráció is felállva tapsolt a nézőtéren, és nem akart mozdulni 
még a ..csillagnótánk" - a Lakodalom van a mi utcánkban - el-
hangzása után sem. A szünet nélküli két és fél órás program mind 
a négy alkalommal rövidnek bizonyult, szünet nélkül kiabálta a 
közönség: Vissza! Vissza! 

A z elődöntők legjobb nyolc zenekarának lesz alkalma az ismét-
lésre. Megint összeállíthatnak egy tizenöt perces programot, és 
megmutathatják, ki a legény a döntőben. Hatalmas párbajok vár-
hatók, hiszen a zeneileg kiművelt együttesek magas színvonalat 
képviselnek. A műfajban a legprofibbak lépnek majd fel a szegedi 
sportcsarnokban, ahol frenetikus hangulat várható. Ezt, ha lehet, 
fokozzák a majd a műfaj királya, Bódi Guszti és a Nagyecsedi Fe-
kete Szemek, a döntő sztárvendégei. 

Az biztos: a közönséget nem engedjük el száznyolcvan percnél 
hamarabb. Aki belépőhöz jut - ígérjük -, egy időre kimulatja magát. 

mény - vezetői és a megyei közgyűlés elnö-
ke, Magyar Anna közösen tárgyaltak a me-
gyei egészségbiztosítási pénztár vezetőivel. 
A megbeszélés után Magyar Anna elmond-
ta, hogy aláírják a szerződést, de záradék-
ban rögzítik kifogásaikat. Egyebek mellett 
azt, hogy a megyei önkormányzat pert indí-
tott a miniszter közigazgatási határozata 
ellen, s amennyiben ennek következtében 
megváltoznak a finanszírozás jogszabályi 
feltételei, úgy ragaszkodnak ahhoz, hogy új 
szerződést kössön velük az egészségbiztosí-
tó. A szegedi orvoscentrum is záradékot 
csatolt a dokumentumhoz. Haiman Éva, az 
orvoscentrum pr-referense elmondta: 
olyan alacsony finanszírozást állapítottak 
meg számukra, hogy abból nem lehet hosz-
szú távon működtetni az intézményt. A zá-
radékban rögzítették: a minisztérium oldja 
meg a finanszírozási problémát, mert a ko-
rábbiakhoz képest 10-15 százalékkal kap-
tak kevesebb pénzt. 

A hódmezővásárhelyi Erzsébet-kórháznak 
a városi önkormányzat a fenntartója. Kallai 
Árpád főigazgatót tegnap kerestük szerződés-
ügyben, de nem értük utol. Lázár János pol-
gármester kérdésünkre, tud-e arról, hogy 
Kallai Árpád főigazgató aláírta-e vagy aláír-
ja-e a megadott határidőig, március 31-éig a 
finanszírozási szerződést, azt válaszolta: eb-
ben a kérdésben sem ő, sem pedig Kallai nem 
tud nyilatkozni. Lázár közölte, hogy hétfőn 
délelőtt 10 órakor sajtótájékoztatót tartanak 
az ügyben. 

SZ. c. s z . 

A deszki, makói, szegedi és szentesi kórház, 
valamint a szegedi orvoscentrum tegnap 
aláírta az új finanszírozási szerződést. Hód-
mezővásárhelyen hétfőn sajtótájékoztatót 
tartanak az ügyben. 

Záradékkal ellátva írta alá tegnap'az új finan-
szírozási szerződést a makói és a szentesi 

kórház főigazgatója, Baráth Lajos és Fenyves 
Ernő, valamint a Szegedi Tudományegyetem 
orvoscentrumának elnöke, Mikó Tivadar. 
Szignálta a dokumentumot a deszki kórház 
vezetője, Bálint Beatrix és Pajor László, a sze-
gedi városi kórház főigazgatója is. 

Tegnap délelőtt a megyei fenntartású kór-
házak - a deszki, makói és szentesi intéz-

A tárgyalás szünetében mindenki számolt. Balról jobbra: Magyar Anna, a megyei közgyű-
lés elnöke, Fenyves Ernő, a szentesi kórház főigazgatója, Baráth Lajos, a makói kórház 
vezetője és Szűcs Lajos szentesi alpolgármester Fotó: Segesvári Csaba 


